
Protokół Nr XLII/10
z sesji Rady Gminy w Klimontowie
odbytej w dniu 22 września 2010 r. 

Sesja odbyła się w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Klimontowie.
Sesja trwałą od godz. 10.00 do godz. 14.00.
Obradom sesji przewodniczył pan radny Jan Rębacz, Przewodniczący Rady.
Na  sesji  podjęto  uchwały:  Nr  XLII/318/10,  Nr  XLII/319/10,  Nr  XLII/320/10,
Nr  XLII/321/10,  Nr  XLII/322/10,  Nr  XLII/323/10,  Nr  XLII/324/10,  Nr  XLII/325/10,
Nr XLII/326/10, Nr XLII/327/10.
Uchwały podjęto w trybie art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
(jt. Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm.).
W  sesji  uczestniczyli:  radni,  pan  Adam  Przybylski  - Zastępca  Wójta,  pani  Elżbieta
Słowińska  -  Skarbnik  Gminy,  kierownicy  jednostek  organizacyjnych  gminy  w  tym
dyrektorzy szkół oraz radni Rady Powiatu Sandomierskiego z terenu gminy Klimontów,
sołtysi i mieszkańcy gminy - jak listy obecności załączone do protokołu.
Protokołowała: Irena Bajur.
Radni nieobecni - Kazimierz Polit.

Do punktu 1 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady - Dzień dobry Państwu, witam Państwa serdecznie i otwieram
XLII sesję Rady Gminy w Klimontowie. Serdecznie witam Radę Gminy, Wójta Gminy ,
witam panią Skarbnik, witam Państwa sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych.
Szanowni  Państwo  z  listy  obecności  wynika,  że  jest  obecnych  14  radnych,  czyli  jest
odpowiednie quorum do prowadzenia sesji.  Uchwały jakie  będziemy podejmować  będą
prawomocne. 

Do punktu 2 porządku obrad sesji

Przewodniczący Rady - Przedstawiam porządek obrad sesji. 

Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad, który stanowi załącznik do
niniejszego protokołu. 

Odczytując  porządek  obrad  Przewodniczący Rady powiedział,  -  Proszę  Państwa  w tak
zwanym  między  czasie,  kiedy  rozpisałem  porządek  obrad  sesji  wpłynęły  jeszcze  inne
tematy i  prosiłbym,  żeby je  uwzględnić  w dzisiejszej  sesji.  Proszę  Radę  o  wykreślenie
punktu  "Wprowadzenie  zmian  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w
szkołach prowadzonych przez gminę Klimontów". Szanowni Państwo tak się złożyło, że nie
ma opinii jeszcze związków zawodowych. Ten punkt musimy przełożyć na następną sesję.
W  czym  tam  jest  rzecz.  Ponieważ  nadzór  miał  tam  zastrzeżenia  do  paru  punktów
regulaminu wynagradzania nauczycieli to zrobiliśmy reasumpcję tej uchwały i uznaliśmy,
że zrobiliśmy zgodnie  z  wolą  nadzoru.  I  okazało  się,  że do  tego trzeba jeszcze  opinii
związków zawodowych. Jedno z drugim się mija, jeżeli nakazują zmienić uchwałę to nie
powinno  sie  pytać  związków  zawodowych,  bo  to  jakby  z  ustawy  wynika  i  prawnicy
Wojewody to analizowali, ale tak sobie życzą to trzeba to zrobić i to zrobić na następną
sesję jak będzie ta opinia związków zawodowych. Czyli poproszę tutaj Radę o wykreślenie
tego  punktu  z  porządku  obrad.  Proszę  o  przegłosowanie.  Kto  z  Państwa  jest  za
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wykreśleniem tego punktu ?.

Wyniki głosowania - za: 13, przeciwko: 0, wstrzymało się: 0. Punkt wykreślono z porządku
obrad sesji.

Pan Przewodniczący Rady - Jest tu jednocześnie prośba pana Wójta, żeby wprowadzić do
porządku obrad parę uchwał. Jest to pilna potrzeba, tym bardziej, że do końca kadencji tych
sesji nie zostało tak dużo. Myślę, że będzie jeszcze jedna końcowa pod koniec października
podsumowująca, sprawozdawcza, uroczysta z obiadem. Więc szanowni Państwo jest prośba
Wójta,  żeby wprowadzić  4  punkty  do  tego porządku,  tj.  przyjęcie  uchwały  w sprawie
pomnika  przyrody  -  chodzi  tam  o  wycięcie  uschniętych  drzew  w  alei  modrzewiowej,
podjęcie uchwały w sprawie poparcia działań Wójta Gminy dotyczących dofinansowania
zadań  z  "Wieloletniego  Programu  Przebudowy  Dróg  Lokalnych  2008-2011"  i
zabezpieczenia  środków finansowych,  podjęcie  uchwały  w  sprawie  przekazania  skargi,
wprowadzenie  zmian  w  Planach  Odnowy  Miejscowości  Olbierzowic  i  Klimontowa.
Szanowni Państwo to cośmy robili z Nawodzicami nadzór chce, żeby centrum miejscowości
wykazać  w  tych  planach  odnowy.  Jeszcze  byłaby  sprawa  odnośnie  zakupu  działki  w
Węgrcach pod ujęcie wody. Może pan Wójt powie tu ze dwa słowa, ale tam jeszcze nie ma
podziału działki i myślę, że do następnej sesji musimy się z tym wstrzymać i na następnej
sesji  ten  temat  załatwimy.  Musi  być  podział  geodezyjny  działki  zrobiony.  Nie  można
podejmować  uchwały na niepodzielone działki. To mijałoby się  z celem, bo uchwałę  by
odrzucili.  Szanowni  Państwo  tyle  byłoby  tych  dodatkowych  rzeczy.  I  teraz  poproszę
szanowną radę o przegłosowanie. Kto z Państwa jest za wprowadzeniem tych uchwał, które
przeczytałem. Proponuję  to wprowadzić  w miejsce zmian w regulaminie wynagradzania
nauczycieli. I później będzie ciąg dalszy. Kto wiec  z Państwa jest za wprowadzeniem tych
dodatkowych punktów, które tu wymieniłem do porządku obrad ?.

Wyniki  głosowania - za: 12,  przeciwko: 0,  wstrzymało się:  1.  Punkty wprowadzono do
porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady, - Kto jest za przyjęciem porządku obrad ze zmianami ?. 

Wyniki  głosowania  -  za:  12,  przeciwko:  0,  wstrzymało  się:  1.  Porządek  obrad  został
przyjęty. 

Porządek obrad sesji po zmianach 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności.
2.Przyjęcie porządku obrad.
3.Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.
4.Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
5.Ocena wykonania budżetu za I półrocze 2010 r. 

a).przedstawienie sprawozdania przez Wójta Gminy
b).opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu
c).opinia  Komisji  Budżetu,  Finansów  i  Majątku  Gminy  o  sprawozdaniu  oraz  
wykonaniu planów finansowych jednostek organizacyjnych gminy 
d).dyskusja
e).głosowanie.

6.Zatwierdzenie  taryfikatora  opłat  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe
odprowadzanie ścieków.
7.Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody.
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8.Podjęcie uchwały w sprawie poparcia działań Wójta Gminy dotyczących dofinansowania
zadań  z  "Wieloletniego  Programu  Przebudowy  Dróg  Lokalnych  2008-2011"  i
zabezpieczenia środków finansowych.
9.Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi.
10.Wprowadzenie zmian w Planach Odnowy Miejscowości Olbierzowic i Klimontowa.
11.Rozpatrzenie skargi Pani XXXXXXXXXX XXXXXXXX na działalność Wójta Gminy.
12.Rozpatrzenie skargi Pana XXXXXXXXXX XXXXXXXX na działalność Wójta Gminy.
13.Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sandomierskiemu.
14.Zmiany w budżecie gminy na 2010 r.
15.Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym.
16.Wnioski i zapytania.
17.Odpowiedzi na interpelacje, postulaty i wnioski.
18.Zamknięcie obrad sesji.

Do punktu 3 porządku obrad sesji

Przewodniczący Rady zapytał - Kto z Państwa ma uwagi do protokołów spisanych z obrad z
poprzednich sesji z dnia 23 czerwca 2010 r. i 15 lipca 2010 r. Nie widzę. Poddaję je pod
głosowanie. 

Za: 10, przeciwko: 0, wstrzymało się: 3. Protokoły zostały przyjęte. 

Do punktu 4 porządku obrad sesji

Interpelacje, wnioski i zapytania wnieśli radni w kolejności jak niżej:

Pan radny Cukrowski, - Dzień dobry. Panie Przewodniczący, szanowna Rado, panie Wójcie
chciałem zapytać w sprawie tych dróg, które są w tej chwili robione. Prośba czy nie dałoby
wykorzystać  równiarki,  żeby  dodatkowych  kosztów  nie  stwarzać,  nie  ściągać  innego
operatora.  Druga  sprawa  przy  okazji  tego  równania  przydałoby  się  parę  samochodów
materiału dowieźć i wyrównać. Dziękuję.

Pani radna Michta, - Proszę o nawiezienie piachu na drogę na łąki za mostem, ponieważ
często ta droga jest nieprzejezdna, rolnicy maja jeszcze dużo pracy na polach i to ostatni
czas  na  jesieni,  żeby  sprzątnąć  z  pól  ziemniaki,  siana.  I  jeszcze  dodatkowo  proszę  o
udrożnienie strugi wzdłuż boiska przy placu OSP i tam dalej aż do mostu. Woda stoi na
boisku, w garażu i nie ma odejścia, co powoduje, że budynek w dalszym ciągu niszczeje.
Pięknie nam zrobił powiat wzdłuż drogi powiatowej - pogłębił strugę. Woda teraz rozlewa
się na cały teren, jeśli tego nie pogłębimy to woda będzie stała w garażu i nie ma sensu
wypompowywać, tym bardziej, że nasza straż nie posiada pompy szlamowej i nie ma czym
tej wody wypompować z tego garażu. 

Pan radny Lipiec, - Ja do pana Wójta w sprawie kilku interpelacji. A mianowicie pierwsza
dotyczy drogi Olbierzowice - Kolonia Ułanowice. Tam jest wykopany rów i ludzie w ogóle
nie mogą dojechać do kościoła, bo pan odprowadził sobie wodę na drugą stronę na posesje
pana Stanka, gdzie jest pole. To jest droga powiatowa, ale ludzie tam są  z terenu naszej
gminy,  w  kierunku  Państwa  Wadowskich  i  Wyrzykowskich,  żeby  sprawę  rozwiązać.
Podobnie  droga  Pokrzywianka  -  Płaczkowice  w  ogóle  jest  nieprzejezdna.  Prosiłbym  o
szybką interwencję, dowiezienie materiału i rozrównanie go równiarką. Ponadto cały czas
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rozchodzi się o ten odcinek drogi łączącej Płaczkowice - Beradz. kiedyś tam jeździł autobus
i zabierał dzieci do szkoły z Płaczkowic. Teraz pomimo, że ze strony naszej gminy i władz
były  przychylne  stosunki  ,  że  my  nawet  moglibyśmy  dofinansować,  bo  różne  drogi
powiatowe finansujemy i wojewódzkie, ale niestety z władzami tamtej gminy ciężko się
dogadać,  co może potwierdzić  pani  Kilian.  Prosiłbym o  interwencję  w  tej  sprawie,  bo
nadchodzi sezon jesienno zimowy i żeby te dzieci ni dochodziły 1 km do tego autobusu. I
jeszcze  chciałbym  wspomnieć  skoro  przez  Radę  Gminy  i  przez  pana  Wójta  zostały
uchwalone  pewne  sprawy  prosiłbym  panie  Wójcie  o  budowę  dróg  asfaltowych,  które
zostały przegłosowane w uchwałach na terenie całej gminy, żeby w miarę jak najszybszym
czasie zostały zrealizowane. Powiem na przykładzie swojego okręgu. W moim okręgu te
inwestycje  zostały zatrzymane i  proszę  panie  Wójcie  nie  zważać  na różne skargi  tylko
realizować. Dziękuję.

Pan radny Frejlich, - Panie Wójcie zrobiliśmy z pieniędzy sołeckich tam ze 300 m drogi w
stronę pana Bieniaka. Od pana Bieniaka w stronę pól to jest droga, którą dojeżdżają ludzie z
pól z Nowej Wsi. Tam ludzie mają ziemniaki, buraki i pasowałoby z drugiej strony tam coś
dowieźć, żeby ludzie mogli dojechać. I dzwoniła do mnie pani Gruszecka z Szymanowic
Dolnych i prosiła o interwencję, ja już to mówiłem, w sprawie drogi do góry miedzy panem
Widankiem a Sierantem w stronę  pana Sieranta Ryszarda.  Mówiła,  że jeśli  dałoby radę
równiarką przejechać i rozrównać. Może pan Wójt parę słów na ten temat ...

Pan Przewodniczący Rady, -  Dziękuję.  Szanowni Państwo jeszcze ja parę  słów. Sprawy
dróg najczęściej sie przejawiają . Również droga z Nowej Wsi do Olbierzowic trzeba by
udrożnić rowy, bo poszła woda w tej części gdzie  jakby utwardzone i zebrała to co było.
Drugie  to  w  Olbierzowicach  droga  w  kierunku  sołtyski,  w  kierunku  Bilskich  -  też
wypadałoby tam dowieźć materiał i utwardzić tę drogę. Było to już robione, ale spłynęło
wszystko z powrotem. Dalej w kierunku Szymanowic, w kierunku Staszewskiego - trzeba
by te odcinki poprawić, dowieźć materiału. To tyle może o tych drogach na razie. Prośba o
realizacje  tego  ogrodzenia  w  Olbierzowicach.  Ogrodzenie  finansowane  z  funduszu
sołeckiego tylko kwestia, żeby tam wykonawca te filary poprawił, żeby to zrealizować. Ja
może tyle. Kto z Państwa jeszcze ?. Proszę pan Kawecki.

Pan radny Kawecki, - Chciałem zabrać głos w takiej sprawie. Kiedyś tutaj pan Żurek była
sprawa  spuszczenia  wody  z  drogi  na  pole.  To  jest  działka  pana  Żurka,  tam  jest  słup
wysokiego napięcia. Pan Żurek mimo, że płaci podatki to nie użytkuje tego pola. Myślę, że
zasłużył, żeby tam przekopać z tej drogi w stronę pani Strójwąs, żeby woda spłynęła z tego
pola. Mówiłem panu Wojtyniakowi o tym, ale do dzisiejszego dnia nie dał odpowiedzi,
temat nie jest zrobiony. Dziękuję bardzo. 

Do punktu 5 porządku obrad sesji

a).Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Klimontów za I półrocze 2010 r. przedstawiła
pani Skarbnik. 

Pani Słowińska, Skarbnik Gminy, - Budżet gminy na 2010 r. po zmianach wynosi po stronie
dochodów 21 740 521,00 zł, a po stronie wydatków 26 662 013,00 zł. Deficyt zaplanowano
na kwotę 4 921 492,00 zł i zaplanowano pokryć go przychodami pochodzącymi z kredytu w
kwocie 3 259 049,00 zł, pożyczek w kwocie 1 538 224,00 zł oraz wolnych środków w
kwocie 124 219 zł. Wykonanie dochodów przedstawia się następująco. Na plan 21 745 521
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zł  wykonano 10  759 916,35  zł  co  stanowi  49,49  % planu.  Dochody przedstawiają  się
następująco. W rolnictwie wpływy 417 427,50 zł i są to w większej kwocie pochodzące z
dotacji  na  zwrot  podatku  akcyzowego  -  126  711,97  zł i  zwrot  części  wydatków
kwalifikowanych poniesionych przy realizacji projektu "Budowa sieci wodociągowej wraz
z przyłączami w miejscowości Pęchów" - 287 869,21 zł. To jest z pierwszego etapu, który
został wykonany w 2009 r. W gospodarce mieszkaniowej wykonanie wynosi 29 643,29 zł w
tym zarząd i wieczyste użytkowanie - 951,36 zł, najem i dzierżawa - 16 741,62 zł, wpłaty
rat za sprzedaż mieszkań - 4 027,07 zł, i z tego tytułu odsetki - 957,97 zł i zwrot za energię
elektryczną od osób, które dzierżawią mienie nasze i wykorzystują na cele gospodarcze - 6
965,27  zł.  W  działalności  usługowej  mamy  1  500  zł.  Jest  to  dotacja  z  Urzędu
Wojewódzkiego na utrzymanie miejsc pamięci. Administracja publiczna - dochody z dotacji
40 901 zł na zadania zlecone administracji  rządowej i takie główniejsze to refundacja z
Powiatowego Urzędu Pracy kosztów utrzymania grup - 33 705,10 zł. Urzędy naczelnych
organów władzy państwowej - 30 249 zł. Były to dotacje na przeprowadzenie wyborów
Prezydenta i  na przeprowadzenie aktualizacji  list  wyborców.  Podatki  i  opłaty -  ogólnie
wykonanie wynosi 1 496 428,92 zł. To są podatki pochodzące z wpływów od osób pranych,
fizycznych i z pozostałych opłat. W dziale podatek rolny, leśny, od nieruchomości od osób
fizycznych wykonanie wynosi  55,12% w stosunku do  planu.  Jednak to  wykonanie jest
niższe ze względu na to, że w ciągu roku wpływają  również  wpływy z zaległości z lat
ubiegłych w podatkach. I tak w podatku rolnym wpłynęło 91 044,92 zł co stanowi 23,85 %
wpływów ogółem podatku rolnego, od nieruchomości wpłynęło zaległości 10 060,14 zł co
stanowi 13,30 % wpływów ogółem tego podatku, od podatku leśnego wpłynęło 1 067,58 zł.
Na bieżąco sołtysi doręczają wszystkim zalegającym upomnienia. Wystawiono 1356 sztuk
upomnień. Do 30 czerwca 2010 r. sporządzono i przekazano do Urzędu Skarbowego 198
sztuk tytułów wykonawczych na kwotę 36 270,32 zł. Stan zaległości w podatku rolnym, od
nieruchomości i leśnym na dzień 30 czerwca 2010 r. wyniósł: osoby prawne - 1521,38 zł,
osoby fizyczne -  666 268,92 zł.  Wpływy z  tytułu  podatku od  środków transportowych
wyniosły 48,11 % w stosunku do planu na 2010 r. Stan zaległości w podatku od środków
transportowych  na  dzień  30  czerwca  2010  r.  wyniósł  181  837,26  zł.  Skutki  obniżenia
górnych stawek podatków przez Radę Gminy obliczone za okres sprawozdawczy, tj. za I
półrocze 2010 r. wyniosły 446 987,37 zł. Skutki udzielonych ulg i zwolnień  przez Radę
Gminy  obliczone  za  okres  sprawozdawczy  wyniosły  -  155  588,00  zł.  Skutki  decyzji
wydanych przez organ podatkowy czyli umorzenie - 9 109,40 zł. Udział gminy w podatku
dochodowym od osób  fizycznych  też  jest  na  niskim wykonaniu.  Są  to  dochody,  które
otrzymujemy z  Ministerstwa  Finansów i  za  I  półrocze wyniósł  40,82  % planu.  Różne
rozliczenia to są  subwencje. I  subwencja oświatowa wykonanie wyniosło 3 829 072 zł,
część wyrównawcza - 2 241 324 zł, część równoważąca - 66 792 zł i odsetki od kapitału i
lokat - 11 432,25 zł. W oświacie mamy wykonanie dochodów na 166 395,30 zł. I pochodzą
one z wynajmu pomieszczeń szkolnych, z dotacji celowej z budżetu państwa na realizację
zadań własnych gminy - realizacja Rządowego Programu Wspierania w latach 2009-2014
organów  prowadzących  w  zapewnieniu  bezpiecznych  warunków  nauki,  wychowania  i
opieki w klasach I-III szkół podstawowych tzw. "Radosna szkoła" - otrzymaliśmy 18 000 zł
i na realizację inwestycji "Budowa placu zabaw" też w ramach tego programu "Radosna
szkoła" otrzymaliśmy 28 750 zł, odpłatność za wyżywienie i czesne w przedszkolu - 34 954
zł i przedszkole również realizuje program z udziałem środków Unii Europejskiej  ramach
projektu Kapitał  Ludzki  pod  nazwą  "szansa na sukces -  czyli  równy start  maluchów z
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Gminy  Klimontów"  i  dotacja  wyniosła  73  850  zł  i  odszkodowanie  z  PZU  na  rzecz
gimnazjum - 8 201,30 zł.  Opieka społeczna - tutaj  mamy przede wszystkim dotację  na
wypłatę  świadczeń  rodzinnych,  na zasiłki  pomoc  w naturze.  Wykonanie  wynosi  2  068
638,95 zł. Edukacyjna opieka wychowawcza wykonanie jest 175 919,00 zł. Są to dochody
pochodzące  z  odpłatności  za  obiady  w  stołówce  szkolnej  i  dotacja  celowa  na  pomoc
materialną dla uczniów - 95 594,00 zł. W gospodarce komunalnej mamy wykonanie 142
720,96 zł. Jest to oplata za wywóz odpadów komunalnych 5 551,00 zł, wpływy z opłat za
korzystanie ze środowiska 100 548,74 zł. W tym roku jest zlikwidowany gminny fundusz
ochrony środowiska  i  te  wszystkie  pieniążki  z  Urzędu Marszałkowskiego wpływają  na
rachunek budżetu. I  w tym roku wpłynęło chyba 38 000 zł ale 62 000 zł  pochodziło z
likwidacji  rachunku  gminnego  funduszu  ochrony  środowiska.  Wpływy  z  opłaty
produktowej  mamy 443,15 zł,  za korzystanie z WC na targowicy  2 732,00 zł.  Jeszcze
wpływy do budżetu środków obrotowych samorządowego zakładu budżetowego, to jest
nadwyżka za ubiegły rok - 33 446,07 zł.  Struktura dochodów własnych w stosunku do
całości wykonanego budżetu przedstawia się następująco. Dochody własne stanowią 21,37
%, subwencje 57,04 %, dotacje 21,59 %. Wykonanie wydatków budżetowych za I półrocze
wynosi 9 585 410,40 zł na plan 26 662 013 zł, co stanowi niecałe 36 % wykonania planu.
Wydatki bieżące wykonywane są w sposób taki bieżący i prawidłowy w granicach 50 %.
Natomiast  to  zaniżenie jest  spowodowane tym,  że bardzo niski  procent  jest  wykonania
zadań  inwestycyjnych  ze  względu  na  to,  że  płatności  zadań  inwestycyjnych  następują
dopiero w II  półroczu 2010 r. W rolnictwie wykonano 184 522,82 zł i  wydatki  dotyczą
opaty rocznej za użytkowanie gruntów - umieszczenie urządzeń w pasie dróg - 1 479,06 zł,
opracowanie  projektu  budowlanego -  wykonawczego kanalizacji  sanitarnej  dla  Pęchów,
Góry Pęchowskie, Kol. Zakrzów , wykonanie projektu technicznego "Włączenie części sieci
wodociągowej  w  miejscowości  Nowa  Wieś  do  wodociągu  we  wsi  Pełczyce",  nadzór
autorski  na  zadaniem  "Budowa  sieci  wodociągowej  w  miejscowości  Pęchów,  Góry
Pęchowskie" , wypis z rejestru gruntów - łącznie 41 060,80 zł wykonano wydatków na te
zadania.  W drogownictwie  wykonano remont  chodników przy drodze powiatowej  -  ul.
Osiecka na kwotę 9 288,7 zł, dotacja celowa przekazana dla Starostwa na budowę drogi
Obrazów - Klimontów - 17 773,02 zł

Pani radna Rębacz, - Co to jest za droga ?.

Pani  Skarbnik  -  To  jest  Obrazów -  Klimontów dalszy ciąg.  To  dopiero  było  pierwsze
rozliczenie. Chyba 390 000 zł mamy w tym roku przekazać tych pieniędzy. Zakupy na drogi
gminne - kręgi betonowe, beton na most w Zakrzowie, materiał drogowy - 14 723,01 zł,
remont dróg gminnych: załadunek i transport materiałów drogowych, równanie kamienia na
drogach i  placach, profilowanie dróg,  kopanie rowów, prace remontowe przy moście  w
Zakrzowie - 47 798, 54 zł

Pani radna Rębacz, - Mam zapytanie dotyczące tych remontów w Zakrzowie. To 47 000 zł
poszło na sam most w Zakrzowie ?.

Pani Skarbnik, -Nie, cały remont był załadunek, transport na wszystkie drogi plus remont w
Zakrzowie. Po prostu jest wszystko wymieniane co za te 47 000 zł zostało zrobione.

Pani radna Rębacz, - To remont mostu w Zakrzowie ile wyniósł ?.

Pani Skarbnik, - W tej chwili nie powiem dokładnie, bo on był już częściowo robiony w
ubiegłym roku i w tym roku. Musiałabym to sprawdzić oddzielnie. W każdym bądź razie

6



tak tanio nie wyniósł, ale nie wiem dokładnie w jakiej kwocie. Tam chyba płacone było dwa
razy po 4000 zł beton, kręgi były

Pani radna Rębacz, - No ale ten beton, te kręgi to jest inna ...

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Nie, wszystko w remontach jest. 

Pani radna Rębacz, - Zakup na drogi gminne, beton na most w Zakrzowie to jest tu podana
kwota 14 000 zł. 

Pani Skarbnik, - Tak, ale będzie też wykonanie przez Zakład Gospodarki Komunalnej.

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Ogólnie jest napisane. 

Pan radny Frejlich, - Jeszcze szkoła zawodowa wykonywała.

Pani Skarbnik, - Tak, bo robili poręcze.

Pan radny Frejlich, - Ile za to wzięli ?.

Pani Skarbnik, - Jeżeli chodzi o takie dokładne wyliczenia to musiałabym sprawdzić. To są
ogólne wydatki na drogi gminne. Utrzymanie zimowe dróg gminnych było dosyć wysokie -
81 117,00 zł  i  zakup płyt  przystankowych,  odbudowa drogi  gminnej  Konary -  Kolonia
Konary

Pani  radna Rębacz,  -  Tutaj  mam jeszcze zapytanie zimowe utrzymanie dróg gminnych,
transport piasku do pojemników i tu jest aktualizacja map ?.

Pani Skarbnik, - Aktualizacja map to są  usługi i  ona wyniosła ponad 200 zł.  Reszta po
prostu ta działalność w tym samy paragrafie się mieści i dlatego tak to jest napisane. I w
pierwszym półroczu zakupione były płyty przystankowe. W tej chwili dopiero wpłynęła mi
faktura  za  przystanki,  odbudowa  drogi  gminnej  Konary  -  Kolonia  Konary,  wykonanie
projektów przebudowy dróg gminnych. To było za I półrocze 69 135,90 zł. Opracowanie
projektów  budowlanych  ulic,  GOKu  i  szkoły  podstawowej  w  ramach  rewitalizacji
Klimontowa  za  79  286,40  zł.  Łącznie  na  drogownictwo  wydatkowano  319  122,78  zł.
Gospodarka mieszkaniowa - zakup materiałów do remontu budynku szkoły w Goźlicach za
10 450,10 zł,  zakup węgla do świetlicy za 400 zł.  Łącznie wydatkowano 10 854,75 zł.
Zużycie  gazu i  energii  elektrycznej  w budynkach komunalnych  -  7  380 zł  i  okresowa
kontrola roczna budynków komunalnych -  5 368 zł,  monitoring nieruchomości  przy ul.
Osieckiej 1464 zł, wykonanie map, opłata za pozew do sądu dłużnika ... 

Pani radna Rębacz, - Tutaj mam zapytanie a kto robił tę kontrolę roczną?. Kto świadczy
takie usługi u nas ?.

Pani Skarbnik, - Pan Luzak firma KAROCEZA.

Pani radna Rębacz, - Jakie są zalecenia pokontrolne tutaj ?.

Pani  Skarbnik, -  Działalność  usługowa to są  przeważnie wykonywane projekt  decyzji  o
warunkach zabudowy, wykonanie studium - podniesienie bezpieczeństwa w gminie. I to
kosztowało  17  060  zł  i  utrzymanie  porządku  w  miejscach  pamięci  narodowej  935  zł.
Administracja publiczna wykonanie 1 236 121,40 zł. Administracja państwowa, na którą
dostajemy dotację  - 40 901 zł, Rada Gminy - 89 840 zł, Urząd Gminy - płace, składki,
wynagrodzenie  dodatkowe,  fundusz  świadczeń  socjalnych.  To  wyniosło  748  627  zł,
wynagrodzenia z tytułu umów zlecenia - 17 1600 zł,  wydatki  osobowe niezaliczane do
wynagrodzeń czyli wynikające z przepisów BHP - 3 408 zł, składka na PEFRON - 1 836 zł,
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zakup materiałów i wyposażenia do codziennej pracy Urzędu Gminy - 69 764 zł, zużycie
energii,  gazu,  wody -  31 713 zł,  zakup usług remontowych: naprawa ksero,  samochodu
służbowego, remont instalacji elektrycznej - 6 757 zł, zakup pozostałych usług - 53 823 zł,
delegacje   472  zł,  ubezpieczenia  samochodów  służbowych,  składki  członkowskie  na
związki  i  stowarzyszenia,  do których  należy gmina  -  21 261 zł,  rozmowy telefoniczne
stacjonarne i komórkowe, korzystanie z sieci internetowej - 11 019 zł, czynsz za wynajem
pomieszczeń  biurowych od banku - 10 909 zł, szkolenia pracownicze - 7026 zł, zakupy
materiałów papierniczych - 6472 zł i promocja jednostek samorządu terytorialnego - 30 230
zł, pozostała działalność, tj. utrzymanie grup interwencyjnych, robót publicznych - 76 577
zł.  Urzędy  naczelnych  organów  władzy  państwowej,  kontroli  i  ochrony  prawa  oraz
sądownictwa -  19  560 zł.  Tu jest  aktualizacja  list  wyborców i  wybory do  Parlamentu.
Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - 82 280 zł. Są to: ekwiwalent za
udział w gaszeniu pożarów i akcjach ratowniczych - 8 973 zł, wynagrodzenie kierowców -
10 526 zł, zakup paliwa i olejów do samochodów, części zamienne, mundury strażackie - 12
313 zł, zużycie wody, gazu, energii - 29 704 zł, remont sprzętu pożarniczego - 3 036 zł ... 

Pan  Przybylski,  Zastępca  Wójta,  -  Wszyscy  to  mają  pani  Szefowa.  Może  nie  tak
szczegółowo ...

Pani Skarbnik, - Dobrze. Dochody od osób prawnych i fizycznych i od innych jednostek
nieposiadających osobowości prawnej - 21 145 zł, obsługa długu publicznego czyli odsetki
od kredytów - 60 897 zł, oświata i wychowanie - 4 251 170 zł, opieka społeczna - 2 259 621
zł, edukacyjna opieka wychowawcza - 166 593 zł i gospodarka komunalna - 593 462 zł,
kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - 254 400 zł i kultura fizyczna i sport - 38 990 zł.

Pan  Przybylski,  Zastępca  Wójta,  -  Do  tego  chcę  dodać  jedną  rzecz,  że  wykonanie
inwestycyjne jest na poziomie 30 %, ponieważ większość inwestycji została rozpoczęta w II
półroczu.  Dotyczy  to  zarówno  dróg  gminnych,  które  zaczynamy  robić,  rewitalizacji
Klimontowa, wodociągu, drugiej części Pęchowa. Dziękuję. 

b).Pani radna Rębacz odczytała uchwałę Nr 86/2010 VII Składu Orzekającego Regionalnej
Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach  z  dnia  20  września  2010  r.  w  sprawie  opinii  o
sprawozdaniach z przebiegu wykonania budżetu Gminy Klimontów za I półrocze 2010 r. 

Uchwała jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

c).Opinie stałych Komisji przedstawili przewodniczący Komisji. I tak:

Pani  radna  Rębacz,  -  Myślę,  że  Komisja  Budżetowa  w  głosowaniu  przedstawi  swoje
stanowisko.

Pan radny Frejlich, - Komisja Rolna pozytywnie opiniuje wykonanie sprawozdania. 

Pan  radny  Lipiec,  -  Komisja  Spraw  Społecznych  pozytywnie  opiniuje  wykonanie
sprawozdania.

Pan radny Mazur, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje wykonanie sprawozdania. 

Pan Przewodniczący Rady, - Czy Komisje mają uwagi do sprawozdań z wykonania planó
finansowych jednostek organizacyjnych gminy  ?. Nie widzę. Prosze o ich przegłsowoanie
do protokołu.

Za:  14,  głosów  przeciwnych  i  wstrzymujących  się  nie  było.  Sprawozdania  jednostek
organizacyjnych gminy zostały przyjęte.
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d).Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. W dyskusji nikt nie
wziął udziału więc Przewodniczący Rady dyskusję zamknął. 

e).Przewodniczący Rady poddał sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Klimontów za I
półrocze 2010 r. pod głosowanie. Za: 14, przeciwko: 0, wstrzymało się: 0. Sprawozdanie
zostało przyjęte. 

Pan  Przewodniczący  Rady  pogratulował  realizatorom  budżetu  panu  Wójtowi  i  pani
Skarbnik. 

Do punktu 6 porządku obrad sesji

Wyjaśnienia  złożył  pan  Wojtyniak,  Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i
Mieszkaniowej w Klimontowie. 

Pan Wojtyniak,  -  Proszę  Państwa z uwagi  na pewne względy nie dokonaliśmy żadnych
podwyżek.  Między innymi  wynika to  stąd,  że po zapoznaniu się  z  cenami  wody gmin
ościennych na dzień dzisiejszy nie stwierdziliśmy podwyżek. Zobaczymy co będzie dalej.
Może później okazać się, że po wyborach w innych gminach cena wody pójdzie w górę. Na
dzień dzisiejszy zostajemy przy starych cenach. 

Pan Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo. Zapytam teraz o opinię Komisie Rolnictwa i
Rozwoju Gospodarczego. Proszę bardzo. 

Pan  radny  Frejlich,  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  -
Komisja Rolna pozytywnie opiniuje taryfy zaproponowane przez Zakład. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy - Dziękuję. Czy ktoś ma uwagi do tego tematu ?. Nie
widzę. Proszę o odczytanie projektu uchwały. 

Pan radny Lipiec  odczytał  projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf  za zbiorowe
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz w sprawie dopłat do taryf dla
zbiorowego odprowadzenia ścieków, po czym pan Przewodniczący Rady poddał  projekt
uchwały pod głosowanie. 

Za: 14, przeciwko: 0, wstrzymało się: 0. Rada podjęła uchwale Nr XLII/318/10 w sprawie
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków
oraz  w  sprawie  dopłat  do  taryf  dla  zbiorowego  odprowadzenia  ścieków.  Stanowi  ona
załącznik do niniejszego protokołu. 

Do punktu 7 porządku obrad sesji

Pan  Przybylski,  Zastępca  Wójta,  -  Szanowni  Państwo  wystąpiła  konieczność  usunięcia
modrzewi z alei modrzewiowej przy drodze do Żyznowa czyli przy drodze Nowa Wieś -
Nawodzice  na  Julianowie.  One  uschły,  ale,  że  były  objęte  ochroną  prawną  czyli  były
pomnikami przyrody to należy je uchwałą Rady pozbawić tego statusu i wtedy będziemy
mogli  je  usunąć.  One  zagrażają  bezpieczeństwu  ludzi.  One  uschły  i  zagrażają
bezpieczeństwu ludzi. 

Pan  Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  pomnika  przyrody,  a
następnie poddał go pod głosowanie. Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono. Za:
14,  głosów  przeciwnych  i  wstrzymujących  się  nie  było.  Rada  podjęła  uchwałę
Nr  XLII/319/10  w  sprawie  pomnika  przyrody  i  jest  ona  załącznikiem  do  niniejszego
protokołu. 
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Do punktu 8 porządku obrad sesji

Pan  Przybylski,  Zastępca  Wójta,  -  Panie  Przewodniczący,  szanowni  radni,  szanowni
Państwo  po  raz  kolejny  został  ogłoszony  program  schetynówek  i  w  związku  z  tym
postanowiliśmy, że przystąpimy do programu, mimo, że w zeszłym roku nie dostaliśmy
nawet grosza na zadanie. Mam nadzieję,  że ten rok będzie inny,  lepszy może i  dlatego
postanowiliśmy, że główną  drogą  jaką  chcielibyśmy przebudować  będzie droga Konary-
Kujawy  czyli  łącząca  dwie  gminy  Iwaniska  i  Klimontów.  Myślę,  że  jako  droga
popowodziowa, ponieważ ona był popowodziowa i w 2001 r. i w 2005, 2006, 2008, 2009 i
w tym roku też  została zniszczona przez ulewne deszcze, dobrze by było, żeby tę drogę
zrobili. Jest to 700 m drogi z dofinansowaniem pół na pół i łatwiej by nam było tę drogę
zrobić.  Ubezpieczeniem tej drogi jest  droga druga czyli  droga łącząca drogę  powiatową
Ossolin i drogę powiatową Śniekozy i jest to droga, która biegnie między Dziewkowem a
Śniekozami. Ona jest tylko dodatkiem, bo i tak zostanie wybrana tylko jedna droga i mam
nadzieję, że główną drogą będzie droga Konary - Kujawy. 

Pan Przewodniczący Rady, - Dziękuję bardzo. Opinie Komisji może na ten temat. Proszę
Komisję Rolną. 

Pan radny Mazur, - Tego nie było panie Przewodniczący. 

Pan radny Frejlich, - Na Komisji Rolnej to analizowaliśmy i mój wniosek jest taki, żeby
ująć  w treści  projektu uchwały i  zgłosić  do dofinansowania z "Wieloletniego Programu
Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011" zadanie "Przebudowa drogi Szymanowice Dolne
- Nowa Wieś". To i tak nic nie kosztuje, a w papierze może być. Jest to droga o długości ok.
2 km, przy której jest zlokalizowanych 8 budynków mieszkalnych. Ta droga jest ciągle
zaniedbana. w Szymanowicach Dolnych to każdy wie jak jest. Ciągle namula i namula i nie
ma jak tego sprzątnąć. I prosiłbym o przegłosowanie tego. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Ująć można wszystko, tylko że ujecie bez projektu nic
nam nie daje. Przyjmuje temat do realizacji jako zrobienie projektu. Jeżeli trzeba będzie
zrobić taki projekt to będziemy robić, nie ma problemu, z tym, że droga jedna i druga mają
projekty i praktycznie zgłoszenia są w Starostwie Powiatowym. A tu jeśli jest taka potrzeba
nie widzę problemu, żebyśmy zlecili  zrobienie projektu. Nie jestem przeciwnikiem tego.
Będziemy robić wszystko, żeby praktycznie wszystkie odcinki dróg, które potrzeba jest na
dzisiaj,  żeby miały  projekty.  Być  może  w  następnym  naborze  będzie  taka  możliwość,
żebyśmy  nie  tylko  wodociągi  zgłaszać,  ale  będziemy  mogli  robić  drogi.  W RPO  nie
możemy wystawiać dróg naszych, ponieważ drogi nasze nie mają 5 m szerokości i 1,5 m
pobocza. Niestety. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Rady - Czy są jeszcze jakieś uwagi na ten temat ?. Nie widzę. Czytam
projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie poparcia działań Wójta Gminy
dotyczących  dofinansowania  zadań  z  "Wieloletniego  Programu  Przebudowy  Dróg
Lokalnych 2008-2011"  i  zabezpieczenia środków finansowych,  po czym poddał  projekt
uchwały pod głosowanie. Za: 13, przeciwko: 0, wstrzymało się: 0.

Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/320/10  w  sprawie  poparcia  działań  Wójta  Gminy
dotyczących  dofinansowania  zadań  z  "Wieloletniego  Programu  Przebudowy  Dróg
Lokalnych 2008-2011"  i  zabezpieczenia środków finansowych,  po czym poddał  projekt
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uchwały pod głosowanie. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do punktu 9 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady,  -  Szanowni  Państwo  wpłynęła  skarga  pani  XXXXXXX
XXXXXXXX na Zastępcę Wójta Gminy Klimontów w zakresie zaniedbania obowiązków.
Chodzi tu o nie zatwierdzenie podziału geodezyjnego działki. Szanowni Państwo tak się
składa, że ta skarga jest adresowana też do Samorządowego Kolegium Odwoławczego i to
jest prawidłowy adres. Natomiast nie jest to adres Rady Gminy Klimontów. Rada nie ma
kompetencji zgodnie z art. 231 kodeksu postępowania administracyjnego tą sprawą zajmuje
się  Samorządowe Kolegium Odwoławcze i ten adres jest prawidłowy. Natomiast myśmy
dostali skargę i musimy coś z nią zrobić, musimy przesłać to według właściwości. Jest tu
załączone uzasadnienie do projektu uchwały, gdzie jest to wszystko opisane. 

Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie przekazania
skargi. Następnie odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. Za: 13, przeciwko:
0, wstrzymało się: 0. Rada podjęła uchwalę Nr XLII/321/10 w spawie przekazania skargi.
Jest ona załącznikiem do niniejszego protokołu.

Do punktu 10 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady, -  Szanowni Państwo jeż  tu poprawialiśmy parę  tych planów
odnowy.  Teraz  coś  się  nowego  urodziło  i  trzeba  będzie  poprawić  Plany  Odnowy
Miejscowości  Olbierzowic  i  Klimontowa.  Chodzi  o  wskazanie  centrum  w  tych
miejscowościach.  Chcemy tę  sesję  wykorzystać,  żeby to  załatwić,  żeby nie  czekać  do
kolejnej sesji. 

a).Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w
uchwale Nr XXXIII/250/09 (POM Olbierzowice), a następnie poddał go pod głosowanie.
Za: 13, przeciwko: 0, wstrzymało się:0. Rada podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLII/322/10
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXIII/250/09. Stanowi ona załącznik do
niniejszego protokołu. 

b).Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w
uchwale Nr XXXIX/299/10 (POM Klimontów), a następnie poddał go pod głosowanie. Za:
13, przeciwko: 0, wstrzymało się:0. Rada podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLII/323/10 w
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXIX/299/10.  Stanowi ona załącznik do
niniejszego protokołu. 

Do punktu 11 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady,  -  Szanowni  Państwo  mamy  skargę  pani  XXXXXXX
XXXXXXXX, która skarży tutaj nieprawidłowość przy budowie tych 28 odcinków dróg.
Zleciłem skargę  do zbadania Komisji Rewizyjnej, żeby wypracowała dla Rady opinię  na
temat  skargi  i  proszę  pana  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  o  przedstawienie
stanowiska tejże Komisji w sprawie zarzutów podniesionych w skardze pani XXXXXXX.

Pan radny Mazur odczytał stanowisko Komisji Rewizyjnej z dnia 27 sierpnia 2010 r. w
sprawie  skargi  pani  Stanisławy Puszki  na  działalność  'Wójta  Gminy  Klimontów.  Treść
stanowiska: 
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"Jednostka kontrolowana: Urząd Gminy w Klimontowie.
Przedmiot  kontroli:  Badanie  zasadności  zarzutów  podniesionych  w  skardze  Pani
XXXXXXX XXXXXXXX na działalno ść  Wójta Gminy w zakresie realizacji  inwestycji
drogowych.
Czas trwania kontroli: w godz. 9.00- 13.00.
Wykorzystane dowody: skarga pani S. Puszki, odpowiedź na skargę pana Zastępcy Wójta,
zgłoszenia o zamiarze budowy lub wykonania robót budowlanych, na które nie obowiązuje
pozwolenie  na  budowę,  decyzje  w  sprawie  zatwierdzenia  projektów  budowlanych  i
udzielenia pozwoleń na budowę, ogłoszenie o przetargu, specyfikacja istotnych warunków
zamówienia, ustawa - Prawo budowlane, wyjaśnienia Skarbnika Gminy . 
Regionalna  Izba  Obrachunkowa  w  Kielcach  pismem  z  dnia  28.07.2010  r.  znak:  WK-
060/35/04/2010 przesłała do rozpatrzenia skargę Pani XXXXXXX XXXXXXXX dotycz ącą
szeregu  sugerowanych  zarzutów  i  nieprawidłowości  formalno-prawnych  z  zakresu
realizowanych aktualnie przez gminę inwestycji drogowych (data wpływu do tut. Urzędu
02.08.2010 r.). 
Z  treści  pisma wynika,  iż  stanowi  ono skargę  na działalność  Wójta  Gminy w zakresie
realizacji  inwestycji  drogowych  (28  odcinków  dróg). Nadto  Wojewoda  Świętokrzyski
pismem  z  dnia  28.07.2010  r.  znak:  PNK.III-0554-17/10  przesłała  tę  samą  skargę  pani
XXXXXXX do rozpatrzenia Radzie Gminy (data wpływu 05.08.2010 r.). 
Przewodniczący Rady pismem z dnia 13.08.2010 r. znak: RG. 0561-10/10 i pismem z dnia
11.08.2010 r. znak: RG. 0561-9/10 przesłał skargę do Komisji Rewizyjnej celem zbadania
zasadności zarzutów podniesionych w skardze i przygotowania stanowiska dla Rady Gminy.
Komisja stwierdziła, co następuje:
W skardze Skarżąca wskazała, że " ... z materiałów jakie zostały opublikowane nie wynika,
by te zadania inwestycyjne były realizowane zgodnie z obowiązującym prawem, by były
przed  ich  realizacją  należycie  przygotowane".  Zarzuciła,  że  „budowa  dróg  ma  być
realizowana  bez  prawidłowych  projektów  budowlanych  ...,  bez  decyzji  o  warunkach
zabudowy i zagospodarowania terenu  ..., bez pozwolenia na budowę". 
Nadto  zdaniem Skarżącej  "za  kadencji  tego  Wójta,  tej  Rady  Gminy  były  realizowane
zadania  inwestycyjne  związane  z  budową  dróg,  bez  wymaganych  dokumentów,  bez
pozwolenia na budowę", " za okres tej kadencji pobrano łącznie 8,5 mln zł kredytu". 
Komisja ustaliła w sprawie następujący stan faktyczny:
Gmina  Klimontów  19.07.2010  r.  na  swojej  stronie  internetowej  ogłosiła  przetarg
nieograniczony dla zamówienia  o wartości  mniejszej  niż  kwoty określone w przepisach
wydanych na podstawie  art.  11 ust.  8  ustawy z  dnia  29.01.2004 r.  -  Prawo zamówień
publicznych (jt. Dz. U. z 2010 r. Nr 113, poz. 759). Przedmiot zamówienia: "Odbudowa,
przebudowa dróg gminnych, wewnętrznych o łącznej długości 8 726 mb", tj:

1. Przebudowa drogi nr ewid. 210/2 w miejscowości Adamczowice dł. 400 mb
2. Przebudowa drogi nr 331012 TAdamczowice Kolonia dł. 350 mb
3. Przebudowa drogi nr 331013 T Borek Klimontowski - Kępie - Byszów dł. 150 mb
4. Przebudowa drogi nr ewid. 302/1, 312, 313 Goźlice przez wieś dł. 53 mb
5. Przebudowa drogi nr ewid. 436 w miejscowości Goźlice dł. 256 mb
6. Odbudowa drogi nr 331033 Kroblice przez wieś dł. 550 mb
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7. Odbudowa drogi nr 331040 T Konary-Konary Kolonia-Zaoraniec dł. 800 mb
8. Odbudowa drogi nr ewid. 196/2, 197 w miejscowości Nasławice dł. 380 mb
9. Przebudowa drogi nr ewid. 194/2, 186 w miejscowości Nasławice dł. 243 mb
10. Przebudowa drogi nr 331017 T Nawodzice przez wieś dł. 370 mb
11. Przebudowa drogi nr ewid. 911 w miejscowości Nawodzice dł. 200 mb
12. Przebudowa drogi nr ewid. 1530, 237 w miejscowości Nawodzice dł. 230 mb
13. Przebudowa drogi nr 61, 232, 236 w miejscowości Nawodzice dł. 195 mb
14. Przebudowa drogi nr ewid. 83 w miejscowości Przybysławice dł. 380 mb
15. Przebudowa drogi nr 331026 T Płaczkowice przez wieś dł. 160 mb
16. Przebudowa drogi nr ewid. 67 w miejscowości Płaczkowice dł. 217 mb
17. Przebudowa drogi nr 331027 T Pokrzywianka - Wola Konarska dł. 400 mb
18. Przebudowa drogi nr ewid. 220 w miejscowości Pokrzywianka dl. 193 mb
19. Przebudowa drogi nr ewid. 242/2 Pęchów - Górki dl. 150 mb
20. Przebudowa drogi nr ewid. 225/2 Pęchów - Obojce dł. 250 mb
21. Przebudowa drogi nr 331030 Pęchów przez wieś dł. 360 mb
22. Odbudowa drogi nr 331034 T Pęchowiec przez wieś 560 mb
23. Przebudowa drogi nr 331054 T ul. Partyzantów dł. 400 mb
24. Odbudowa drogi Rybnica przez wieś 450 mb
25. Przebudowa drogi nr ewid. 236 w miejscowości Węgrce Szlacheckie dł. 400 mb
26. Odbudowa drogi nr 331005 T Wilkowice przez wieś dł. 300 mb
27. Przebudowa drogi nr 331020 T Szymanowice Dolne - wysypisko dł. 220 mb
28. Przebudowa drogi Byszów przez wieś nr ewid. dz. 94 zł. 100 mb

Na  przedmiot  zamówienia  składało  się:  wykonanie  podbudów  z  tłucznia  kamiennego,
wykonanie nawierzchni jezdni z mieszkanek mineralno - asfaltowych, wykonanie poboczy,
wykonanie  remontów  przepustów  oraz  innych  koniecznych  do  wykonania  prac
gwarantujących prawidłowe funkcjonowanie przedmiotu zamówienia.
Zamówienie  było  przedmiotem  ogłoszenia  w  Biuletynie Zamówień  Publicznych  -  nr
ogłoszenia w BZP 215322 - 2010 r. 
Środki niezbędne na realizację zadania zostały uprzednio zabezpieczone w budżecie gminy
uchwałą Nr XXXIX/302/10 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 23 czerwca 2010 r. 
W  wyniku  przeprowadzonego  postępowania  przetargowego  wyłoniono  wykonawcę,
któremu udzielono zamówienia , tj. Przedsiębiorstwo Robót Drogowo - Mostowych sp. z o.
o. w Opatowie za kwotę 1 756 322,90 zł. 
Zarzut realizacji zadań niezgodnie z obowiązującym prawem nie znajduje uzasadnienia w
zebranym materiale dowodowym. 
Z  zebranego  w  sprawie  materiału  dowodowego  wynika  jednoznacznie,  że  zadanie  jest
realizowane  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami  prawa.  Realizacja  zadania  będzie
prowadzona  na  podstawie  pozwoleń  na  budowę  i  zgłoszeń  o  zamiarze  budowy  lub
wykonania robót budowlanych zgodnie z ustawą z dnia 7 lipca 1994 r. - Prawo budowlane
(jt. Dz. U. z 2006 r Nr 156, poz. 1118 ze zm.).
Z mocy art. 29 ust. 2 pkt. 12 ustawy z dnia 7 lipca 1994 r. - Prawo budowlane pozwolenia
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na budowę  nie wymaga wykonywanie robót budowlanych polegających na przebudowie
dróg, torów i urządzeń kolejowych. Na podstawie art. 30 ust. 1 pkt. 2 cytowanej ustawy -
wykonywanie  takich  robót  budowlanych  wymaga  jedynie zgłoszenia  właściwemu
organowi, w tym przypadku Staroście Sandomierskiemu. 
W  rozpatrywanym  przypadku  objęte  zamówieniem  publicznym  przebudowy  dróg,
rozumiane  jako  wykonywanie  robót  budowlanych,  w  wyniku  których  następuje
podwyższenie  parametrów  technicznych  i  eksploatacyjnych  istniejącej  drogi,
niewymagających  zmiany  granic  pasa  drogowego,  w  trybie  w/w  przepisów  zostały
zgłoszone  Staroście  Sandomierskiemu  na  stosownym  druku  o  zamiarze  budowy  lub
wykonania robót budowlanych, na które nie obowiązuje pozwolenie na budowę  w dniu
05.07.2010 r. i 06.06.2010 r. Do zgłoszeń dołączono projekty budowlane. 
Natomiast odbudowy dróg w Kroblicach przez wieś, Konary-Konary Kolonia-Zaoraniec, w
miejscowości Nasławice, w Pęchowcu przez wieś, Rybnicy przez wieś i Wilkowicach przez
wieś  będą  realizowane  na  podstawie  ostatecznych  decyzji  Starosty  Sandomierskiego  w
sprawie zatwierdzenia projektów budowlanych i wydania pozwolenia na ich budowę. 
Nie jest prawdziwy zarzut, iż za okres tej kadencji pobrano łącznie 8,5 mln zł. Ustalono, że
w okresie od 2006 r. do 2010 r. Rada wyraziła zgodę  na zaciągnięcie kredytu w łącznej
wysokości 7000 000 zł na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy i na spłatę
zobowiązań z tytułu wcześniej zaciągniętych kredytów. Na dzień rozpatrywania skargi za
okres tej kadencji spłacono kredyty w łącznej kwocie 6 339 996,57 zł. 
Wniosek Komisji :
Komisja wnosi do Rady Gminy o uznanie skargi za bezzasadną." 

Pan  Przewodniczący  Rady,  -  Czy  komisje  coś  chcą  dodać  do  stanowiska  Komisji
Rewizyjnej ?. Nie widzę. Czytam więc projekt uchwały.
Pan  Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na
działalność  Wójta  Gminy  (uznania  skargi  za  bezzasadną),  a  następnie  poddał  projekt
uchwały pod głosowanie. Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
Rada podjęła uchwałę Nr XLII/324/10 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta
Gminy. Uchwała jest załącznikiem do protokołu.

Do punktu 12 porządku obrad sesji
Pan Przewodniczący Rady, - Druga skarga jest dotycząca jak gdyby tego samego tematu,
tylko,  że  co  ciekawe  napisana  przez  pana  XXXXXXX  XXXXXXXX,  sołtysa
Pokrzywianki, który skarży drogę  w Pokrzywiance, swoją  drogę,  że ona jest polna i tak
dalej i pozostałe drogi również. Ta skarga jest złożona do Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Kielcach i przesłana nam do rozpatrzenia. Przekażę tu w tym punkcie prowadzenie obrad
sesji  mojemu  Zastępcy  panu  radnemu  Lipcowi,  ponieważ  dotyczy  to  jego  okręgu
wyborczego. Proszę bardzo pan Lipiec. 
Pan radny Lipiec, - Zanim Komisja Rewizyjna odczyta swoją opinię na temat skargi pana
sołtysa  XXXXXXX XXXXXXXX z Pokrzywinki  na  drogę  nr  220 w kierunku posesji
Państwa  Wyrzykowskich,  Schabów,  Baraniaków  chciałem  tylko  zapytać  panie  sołtysie
,może raczej wujku co ja takiego zawiniłem, że pan ciągle pisze. Pytam się, czy tam ludzie
nie mieszkają.  Pan skarży, że jest to droga polna, są tu mieszkańcy na dzisiejszej sesji i ta
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droga wcale nie jest drogą polną. Mówi pan ludziom, że jestem konfident, sprzedawczyk a
przepraszam kim pan jest ? . Ja naprawdę nie jestem świętym i niech pan spojrzy też trochę
też  na  siebie.  Rada  z  tą  skargą  się  zapoznała,  są  tu  mieszkańcy,  nie  jest  to  droga
wewnętrzną.  Rada Gminy  uchwałą zabezpieczyła pieniądze, żeby położyć  na tej drodze
asfalt i naprawdę niech pan nie będzie taki złośliwy, bo ta droga jest w naszym sołectwie w
Pokrzywiance. A pytam się co to za sołtys, który szkodzi własnemu sołectwu ?. Jest tutaj
pani Schab, pan Wyrzykowski może też  zabiorą głos w tej sprawie. Proszę  teraz o pana
przewodniczącego Mazura o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej na ten temat. 
Pan radny Mazur odczytał stanowisko Komisji Rewizyjnej z dnia 27 sierpnia 2010 r. w
sprawie skargi pana XXXXXXX XXXXXXXX na działalność Wójta Gminy Klimontów.
Treść stanowiska: 

"Jednostka kontrolowana: Urząd Gminy w Klimontowie.
Przedmiot  kontroli:  Badanie  zasadności  zarzutów  podniesionych  w  skardze  Pana
XXXXXXX XXXXXXXX w zakresie  realizacji  inwestycji  drogowych  ze  szczególnym
uwzględnieniem inwestycji drogowych w Pokrzywiance.
Czas trwania kontroli: w godz. 9.00- 13.00.
Wykorzystane dowody: skarga pana XXXXXXX XXXXXXXX, odpowiedź na skargę pana
Zastępcy Wójta, zgłoszenia o zamiarze budowy lub wykonania robót budowlanych, na które
nie  obowiązuje  pozwolenie  na  budowę,  ogłoszenie  o  przetargu,  specyfikacja  istotnych
warunków zamówienia, ustawa - Prawo budowlane.   
Regionalna  Izba  Obrachunkowa  w  Kielcach  pismem  z  dnia  28.07.2010  r.  znak:  WK-
060/35/04/2010  przesłała  do  rozpatrzenia  skargę  Pana  XXXXXXX  XXXXXXXX
dotyczącą  szeregu  sugerowanych  zarzutów  i  nieprawidłowości  formalno  prawnych  z
zakresu realizowanych aktualnie przez gminę inwestycji drogowych (data wpływu do tut.
Urzędu 02.08.2010 r.). 
Z  treści  pisma wynika,  iż  stanowi  ono skargę  na działalność  Wójta  Gminy w zakresie
realizacji inwestycji drogowych (28 odcinków dróg) a w szczególności przebudowy drogi nr
ewid. 220 w miejscowości Pokrzywianka dł. 193 mb. 
Przewodniczący Rady pismem z dnia 13.08.2010 r. znak: RG. 0561-10/10 przesłał skargę
do Komisji  Rewizyjnej  celem zbadania zasadności  zarzutów podniesionych w skardze i
przygotowania stanowiska dla Rady Gminy.
Komisja stwierdziła, co następuje:
Skarżący w skardze zarzucił, że zarówno on jak i "pozostali rolnicy, którzy posiadają swoje
nieruchomości  zabudowane  przylegające  bezpośrednio  do  drogi  nr  ewid.  220  w
Pokrzywiance nie zostali powiadomieni, że taka inwestycja ma być realizowana w 2010 r."
Zarzucił, że " nie otrzymali decyzji o zagospodarowaniu i warunkach zabudowy, decyzji
lokalizacyjnej, pozwolenia na budowę drogi od Starosty Sandomierskiego".
Skarżący  zarzucił,  iż  generalnie  inwestycje  drogowe (28  odcinków dróg)  przewidziane
przez gminę Klimontów do realizacji w 2010 r. będą realizowane niezgodnie z przepisami
ustawy  -  Prawo  budowlane,  bez  ostatecznych  decyzji  o  pozwoleniu  na  budowę,
poprzedzonych wydaniem decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, bez
projektów technicznych. Podniósł,  że "są  to drogi,  które mają  być  budowane, a nie jak
zapisano błędnie przebudowywane, odbudowywane".
Komisja ustaliła w sprawie następujący stan faktyczny:
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W części  dotyczącej  realizacji  inwestycji  drogowych pn.  "Odbudowa, przebudowa dróg
gminnych,  wewnętrznych o łącznej  długości  8 726 mb" Komisja  podtrzymuje ustalenia
podjęte przy rozpatrywaniu skargi Pani XXXXXXX XXXXXXXX. 
W sprawie przebudowy drogi w Pokrzywiance Komisja ustaliła, co następuje:
Objęta treścią  skargi droga nr ewid. 220 w Pokrzywiance nie stanowi drogi gminnej  w
rozumieniu przepisów ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych (jt. Dz. U. z
2004 r. Nr 204, poz. 2086 z późn. zm.), ponieważ nie została zaliczona do kategorii dróg
gminnych uchwałą Rady Gminy. Stanowi ona drogę wewnętrzną, której właścicielem jest
gmina Klimontów oznaczoną na gruncie działką nr 220  - co wynika z ewidencji gruntów i
budynków.  
Z  mocy  art.  8  w/w  ustawy  o  drogach  publicznych  budowa,  przebudowa,  remont  i
utrzymanie ...  dróg wewnętrznych oraz zarządzanie nimi należy do zarządcy terenu, na
którym jest zlokalizowana droga, a w przypadku jego braku - do właściciela tego terenu. 
W rozpatrywanym przypadku zarządcą terenu i właścicielem terenu jest gmina Klimontów i
do niej należy wykonanie czynności określonych ustawą. Gmina nie ignoruje nałożonego na
nią  obowiązku określonego w w/w ustawie, jest on realizowany w tym przedmiotowym
przypadku. 
Komisja na podstawie zebranego materiału  dowodowego ustaliła,  że  Gmina Klimontów
ogłosiła przetarg nieograniczony dla zamówienia: "Odbudowa, przebudowa dróg gminnych,
wewnętrznych  o  łącznej  długości  8  726 mb".  W ramach tego zamówienia  realizowana
będzie m.in. przebudowa drogi nr ewid. 220 w miejscowości Pokrzywianka dł. 193 mb.
Prace realizowane są zgodnie z art. 29 ust. pkt. 12 ustawy z dnia 7 lipca 1994 r. - Prawo
budowlane na podstawie zgłoszenia robót  budowlanych z  dnia  05.07.2010 r.  Integralną
cześć zgłoszenia stanowi projekt budowlany. Środki niezbędne na realizację zadania zostały
uprzednio zabezpieczone w budżecie gminy uchwałą  Nr XXXIX/302/10 Rady Gminy w
Klimontowie z dnia 23 czerwca 2010 r. 
Należy  tu  zaznaczyć,  że  w  przypadku  przebudowy  drogi  w  ramach  istniejącego  pasa
drogowego przepisy prawa nie wymagają pozwolenia na budowę, lecz jedynie zgłoszenia
robót budowlanych. I ten obowiązek został spełniony przez gminę. Niezasadny jest więc
zarzut realizacji zadania w Pokrzywiance niezgodnie z przepisami prawa. 
Wniosek Komisji:
Komisja wnosi do Rady Gminy o uznanie skargi za niezasadną."
Pan Przewodniczący Rady, - Dziękuję panu przewodniczącemu i Komisji Rewizyjnej w tej
kwestii. Pani Schab się zgłaszała. Proszę bardzo.
Pani Schab, - Liczyliśmy jako na sołtysa Pyszczka, że nam pomoże pomoże zrobić drogę, a
on odwraca się od nas, bo zależy mu na tym, że musiałby odstąpić swoją część, drzewa
wyciąć i przesunąć płot. Jestem bardzo ciekawa kto dał plan na ten płot i czy to jest według
prawa ten płot, bo jeszcze trochę to my nie zmieścimy się z przyczepą. I jemu właśnie o to
chodzi. Dziękuję.
Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Chciałem zabrać tutaj głos tylko dlatego, że no trochę
mnie to bulwersuje, bo jak widzę te wszystkie skargi, które dotyczą dróg to trzeba by tak
przejrzeć te drogi wszystkie od 1990 r. Robił je pan Furmanek tak jak były robione i są
robione dzisiaj. Robiłem je ja i robiłem je tak jak robione są dzisiaj. Robił je pan Mrozowski
tak jak robione są dzisiaj, robimy je my tak jak robione są dzisiaj. I dzisiaj jakoś dziwnie Ci
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ludzie, którzy kiedyś robili tak jak robili ni zwracali uwagi, że droga do Piotrka Lipca była
polna i nagle zrobiła się normalna, nie było pozwolenia budowlanego, droga na stronę Woli
Konarskiej  też  była  polna,  też  tam nie  było  pozwolenia  budowlanego.  Większość  dróg
robione jest  po śladach,  nie  robimy tu  żadnych projektów gminnych,  tylko praktycznie
biorąc  trzymamy  się  śladów  czyli  nie  występujemy  o  żadne  rzeczy  związane  z
poszerzeniem, ze zmianą z robieniem nowych dróg. To nie są nowe drogi. Robimy po tych
śladach i niech wreszcie do kogoś dotrze zwykła prosta rzecz, że jeżeli sam robił tak jak
robił nie powinien dzisiaj opowiadać dyrdymał, że inni robią to źle, bo robią  źle. Skoro
robiliśmy to lata całe i dzisiaj robimy to dalej w ten sposób, nie wiem czy to jest źle, jest to
po najmniejszej lipni oporu, w najprostszy sposób. Jeżeli mielibyśmy możliwość zrobienia
dróg w ramach RPO czyli Regionalnego Programu Operacyjnego bardzo chętnie chciałbym
je  robić,  tylko  5  m asfaltu  i  po  1,5  m pobocza.  Takich  dróg niestety  nie  mamy i  nie
będziemy mieć. Wtedy rzeczywiście musielibyśmy wykupywać działki, robić nowe drogi.
Próbowaliśmy robić ulice Klimontowa na zasadzie specustawy. Wystąpiliśmy do Starostwa
Powiatowego o możliwość wystąpienia w ramach specustawy. I odpowiedziano nam wprost
-  skoro nie  zmieniacie szerokości,  nie zmieniacie  długości,  nie wykupujecie działek od
mieszkańców to wystarczy tylko zgłoszenie a nie pozwolenie budowlane. Myśmy robili
wszystkie drogi, a są to projekty liniowe i jest dużo beneficjentów po drodze to my byśmy
żadnej  drogi  nie  zrobili.  Żadnej,  bo  gdzieś  by  się  zdarzył  taki  pan  XXXXXXX
XXXXXXXX, zdarzyłby się inny na przykład pan Przybylski, który powiedział by, że trzy
palce to jest jego i te drogi nigdy by nie powstały. Zwłaszcza biorąc pod uwagę fakt, że
mamy przykład  droga powiatowa  Obrazów -  Klimontów.  Jest  piękną,  szeroką  drogą  z
asfaltami, ale kosztowała 30 mln złotych za 10 km drogi. Jeżeli będziemy chcieli robić takie
drogi proszę  bardzo zgłaszamy do Regionalnego Programu Operacyjnego i  róbmy takie
drogi piękne, z chodnikami, z rowami odwadniającymi, no ale 1 km takiej drogi to jest 1
mln zł  -  3  mln  zł.  To my byśmy dzisiaj  byli  w lesie,  jak  w ten sposób byśmy robili.
Uważam, że robienie to na zgłoszenia jest najlepszą metodą robienia dróg na dzisiaj. My na
razie  chcemy mieć  dobry dojazd wszędzie.  Później  może jak będziemy bogatsi  i  może
będziemy zamożniejsi i wtedy będziemy robić nie tylko asfalty, ale i asfalty z chodnikami.
Na dzisiaj stać nas tylko i wyłącznie na tyle na ile nas stać. Dziękuję.
Pan Przewodniczący Rady, - Dziękuję panu Wójtowi za wyjaśnienie w tej kwestii. Proszę
bardzo pan XXXXXXXXXX.
Pan XXXXXXXXX, - Wy między sobą wyjaśniacie a ja też chciałbym wyjaśnić. Umęczył
sie  pan Mazur  tym czytaniem,  ale  panie  Józiu  jakby panu wszedł  ktoś  na podwórko  i
powiedział  tutaj  kop  i  rób  to  pozwoliłby  pan  ?.  Pamięta  pan  ile  było  kłopotu  z  pana
sąsiadami, co pan wyprawiał, jak pan grodził niewłaściwie ?. Panie Wójcie niech pan nie
kieruje tego gdzie indziej tylko do mnie. To jest moja działka, ja płacę podatki i ja chcę z
tymi ludźmi robić drogi, tylko uczciwie i nie żeby były z zamkniętymi oczami były robione
tylko w uzgodnieniu ze mną. Niech tam nie będą tacy dobrzy, bo na to są mapy, plany. Pani
Schabowa jak chciała się tam postawić to jej problem, nie mój. Kiedyś jeździło się kobyłką,
dzisiaj jeździ się kombajnami więc to jest wielka różnica. Nie jestem św. Mikołaj, żebym ja
pani tak na widzi mi się oddawał część płota. To jest moja własność i wy nie będziecie mi
dyktować. Od tego jest geodeta i przyjedzie i wytyczy. Ja jestem za tym żeby drogi były
robione, ale akurat dotyczy to mnie. Nie dotyczy to żadnych nas tylko mnie. Akurat długi
odcinek graniczę i niech to będzie zrobione zgodnie. Ty byś nie dała mi nawet centymetra. 
Pan Przewodniczący Rady, - Dziękuję bardzo. Proszę pani Schab.
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Pani Schab, - Jeszcze jeden temat. Oczywiście XXXXXXX XXXXXXXX mówi, że ja bym
nie dała. Ale kiedyś  tam była rzeka, i  ta rzeka jest zasypana i nas zatapia. Nawet Wójt
Przybylski  może to  potwierdzić,  bo tam jeździ.  Widział  jaka  jest  tam woda.  Gdzie  sie
podziała ta rzeka ?. Porobione są drogi, rzeka zasypana a my na tym cierpimy, bo ta woda
stoi i przesiąka do nas i podtopy mamy.
Pan Przybylski,  Zastępca Wójta, - Szanowni Państwo myślę,  że kłótnia znowu jest o te
przysłowiowe trzy palce. Nie o to tu chodzi.  My przecież  nikomu nie chcemy wejść  w
działkę. Jeżeli jest droga o jakimś tam numerze, to my nie wchodzimy nikomu w drogę, my
po prostu robimy w tym miejscu, gdzie jest nasza własność. Ja nie pytam nikogo czy mi
pozwoli na moim podwórku, czy na swoim polu tylko robimy to na naszej działce. Dlatego
nie  robimy  pozwolenia  budowlanego,  bo  robimy  na  własnej  działce,  nie  zmieniamy
przebiegu i nie zmieniamy nic. Nową drogę jak się buduje to się kupuje pole, wybiera się
metrów na głębokość i dopiero się robi drogę. Tam droga jest i jest naszą własnością i tylko
tam położymy asfalt, gdzie jest nasza własność, nie tam gdzie jest cudza własność. Cudzej
własności na pewno ruszać nie będziemy. 
Pan Przewodniczący Rady, - Dziękuje, jeszcze pan Lipiec chwilę .
Pan radny Lipiec, - Chciałem tylko kilka słów powiedzieć  a propos tej  drogi.  Osobiście
byłem w Starostwie Powiatowym w wydziale geodezji i w 1932 r jak była komasacja w
sołectwie  Pokrzywianka  pan  inż.  Wacław  Giergot,  Litwin  stwierdził,  że  droga  jest  3
metrowa ,  w 1964 r.  na mapie  droga była,  też  jest,  w latach  90-tych  droga była  więc
szanowni Państwo ta droga była i jest. Nie jest to droga ani polna, ani prywatna, tylko to jest
droga publiczna. Dziękuję.
Pan  radny  Mazur,  -  Chciałem  się  odnieść  tylko  do  wypowiedzi  pana  XXXXXXX
XXXXXXXX, bo tu pije do mnie, że nie płacę podatku, że puszczam w dzierżawę. Nie
twoja to sprawa kochany. 
Pan XXXXXXX - Tak jak nie pana sprawa droga. 
Pan radny Mazur, - Nie. Nie ja sam opiniowałem, tylko nas było 5 osób i my zapoznaliśmy
się z dokumentami a nie na widzi mi się. I proszę się nie wtykać w moje sprawy osobiste i
w  moją  działkę  ,  bo  tamto  było  co  innego,  ja  pozwoliłem,  droga  była  wybudowana.
Chciałem sobie ogrodzić i zaczęli mi tam ludzie robić przeszkody, no i przegrali. Proszę nie
podnosić takich głupich spraw. 
Pan  Przewodniczący  Rady,  -  Dziękuję.  Kończymy  temat.  Poproszę  o  uchwałę.  Proszę
bardzo.
Pan radny Lipiec odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność
Wójta Gminy (uznania skargi za bezzasadną), a następnie pan Przewodniczący Rady poddał
projekt uchwały pod głosowanie. Za: 14,  głosów przeciwnych i  wstrzymujących się  nie
było. 
Rada podjęła uchwałę Nr XLII/325/10 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta
Gminy. Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 
Pan Przewodniczący Rady, - Szanowni Państwo mamy jeszcze jedną skargę do Wojewody
Świętokrzyskiego też ze znajomą trzcinką tak jak na poprzednich dwóch skargach. Jest to
skarga podpisana przez dzisiaj nieobecnego pana Kazimierza Polita. Jest to skarga na dwóch
radnych. Na dwoje już  była, teraz jest  na następnych, na pana Tomasza Ferensa i  pana
Wacława Gacha. Proszę Państwa kadencja się kończy, z ustawy się rozwiążemy, nie trzeba
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nas odwoływać,  niedługo wyborcy będą  decydować  kto tym radnym będzie, czy będzie
miał przedłużony mandat, czy też nie. 
Przewodniczący Rady odczytał  pismo Wojewody Świętokrzyskiego przekazujące  skargę
pana Kazimierza Polita na dwóch radnych panów T. Ferensa i W. Gacha.
Po odczytaniu Przewodniczący Rady kontynuował, - Szanowni Państwo podjąłem działania
jakie nakazuje pani Wojewoda. Wysłałem pismo do pana Wójta i pana Prezesa Ludowego
Klubu Sportowego. Liczę , że w ustawowym terminie otrzymam stosowną odpowiedź. Poza
tym zleciłem też radcy prawnej, żeby wykładnię prawną przygotowała w tej kwestii. Jak
zbierzemy te wszystkie  materiały,  dokumenty to będziemy musieli  się  do nich odnieść,
oczywiście jak zdążymy. 
Przewodniczący  Rady  zarządził  15  minut  przerwy  w  obradach  sesji.  Po  przerwie
Przewodniczący Rady wznowił obrady. 

Do punktu 13 porządku obrad sesji
Pan Przewodniczący Rady, - Szanowni Państwo generalnie chodzi tu o ul. Opatowską. To
zadanie  jest  realizowane wspólnie  ze Starostwem Sandomierskim ten  kawałek asfaltu  i
chodniki,  no i  oczywiście musimy swoją  dolę  zapłacić  -  swój  wkład na to. Przeczytam
uchwałę. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
na rzecz Powiatu Sandomierskiego. 
Przewodniczący Rady -  czy do  tej  uchwały  Komisje,  radni  mają  uwagi  ?.  Nie  widze.
Poddaję pod głosowanie .
Za: 10, przeciwko: 0, wstrzymało się: 0. Rada podjęła uchwalę nr XLII/326/10 w sprawie
udzielenia  pomocy  finansowej  na  rzecz  Powiatu  Sandomierskiego.  Uchwała  jest
załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 14 porządku obrad sesji
Pan Przewodniczący Rady - Proszę panią Skarbnik o wyjaśnienie, przedstawienie zmian, a
po  wyjaśnieniu  poproszę  pana  Wiceprzewodniczącego  Lipca  o  przedstawienie  projektu
uchwały.
Pani Skarbnik, - Proponujemy zmiany w planie dochodów i wydatków. Dział 010, rozdział
01010 jest to dotacja ze środków unijnych na budowę wodociągu Pęchów, Byszów. To jest
taka dokładka w związku z podpisanymi aneksami do umów. Dofinansowanie przebudowy
drogi  dojazdowej  do  gruntów rolnych  Byszówka -  20  000,00  zł,  zwiększenie  środków
pochodzących za wynajem i czynsze  - 5000 zł oraz zwrot za energię elektryczną 3000 zł. W
administracji środki pochodzące z PFRON - 4000,00 zł, dotacja na spis rolny - 3 305 zł.
Podatki  i  opłaty -  odsetki  od nieterminowych wpłat  w podatku od nieruchomości  osób
prawnych - 193 zł, wpływy za wydane zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych -
16713 zł, wpływy z tytułu wysłanych upomnień za nieterminowe wpłaty podatków - 500 zł,
różne rozliczenia - zwiększamy dotację oświatową o kwotę 10000 zł z przeznaczeniem na
gimnazjum.  Oświata  i  wychowanie  jeszcze  -  dochody  z  tytułu  wynajmu  pomieszczeń
szkolnych - 400 zł i odszkodowanie PZU - 9 925 zł. Ogółem zwiększamy dochody o 79 033
zł.  Pod to zwiększamy wydatki.  Dochody zwiększaliśmy o tę  część  unijną  te 5797 zł  i
również wydatki o tę samą kwotę zwiększamy. Zwiększamy również wydatki jako udział
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własny, to jest już poza programem unijnym, tylko jako z naszych środków przy budowie
wodociągu w Pęchowie i Byszowie. To są wydatki niekwalifikowane - o kwotę 186 558 zł.
One były ujęte wcześniej w wydatkach kwalifikowanych i tam później będzie zmniejszenie.
Składka na Izby Rolnicze - o kwotę 1000 zł. Następnie transport i łączność: 15 000 zł na
drogi powiatowe. Zwiększa się wydatki inwestycyjne na drogi gminne - droga Konary -
Kolonia Konary,  droga w Pokrzywiance, bo przypomnę  jeszcze,  że po prostu usuwając
pewne drogi usunęłam sobie drogę Konary - Konary Kolonia, która była już zapłacona w
kwietniu. Droga w Pokrzywiance i zakup, wiat przystankowych i wyszły większe kwoty niż
mieliśmy zabezpieczone, wykonanie dokumentacji drogowych i to łącznie jest kwota 94461
zł. Budowa drogi dojazdowej do gruntów Borek - Byszówka z udziałem tych 20 000 zł.
Zwiększa się wydatki na zakup materiału drogowego - 30 000 zł, na utrzymanie zimowe
dróg, bo sie zbliża zima - 10 000 zł. Razem dział 600 zwiększamy o kwotę 269 461 zł.
Gospodarka  mieszkaniowa  -  zwiększamy  wydatki  na  zakup  energii  5  000  zł.  W
administracji na obsługę Rady na zakupy zwiększamy 3 280 zł, na zakupy bieżące 21 000
zł,  na  remont  dachu  30  000  zł,  spis  rolny  -  zwiększamy i  zwiększenie  wydatków na
promocję gminy zakupy i usługi po 10 000 zł. Łącznie zwiększamy dział administracja o
kwotę  77  785 zł.  Bezpieczeństwo publiczne  i  ochrona  przeciwpożarowa -  zwiększamy
wydatki na ekwiwalenty dla strażaków 2 000 zł, na zakupy głównie paliwa 5000 zł, i na
remonty  samochodów 3000 zł.  Łącznie  zwiększamy o  kwotę  10  000 zł.  Jest  to  kwota
pochodząca z rezerwy na działania kryzysowe. Oświata i wychowanie: zwiększamy wydatki
w szkole podstawowej na paragrafie 4170 o 5000 zł i na paragrafie 4210 o kwotę 9 925 zł, i
na gimnazjum przeznaczamy na remonty 10 000 zł  ze zwiększonej subwencji.  Ochrona
zdrowia - to są środki alkoholowe. I tu na paragrafie 4210 zwiększamy  kwotę 8713 zł  i na
paragrafie 4300 -  8 000 zł.  Razem 16 713 zł.  To jest  ta kwota, o którą  są  zwiększone
dochody. Opieka społeczna - tu jest tylko przeniesienie z paragrafu na paragraf. To są te
umowy zlecenia  Danusi  Potockiej.  Edukacja  wychowawcza  -  zwiększa  się  wydatki  na
zakupy na świetlice o 400 zł. Gospodarka komunalna - zwiększamy wydatki na konserwację
oświetlenia 20 000 zł i zakup pomp do przepompowni w Górkach i Szymanowicach - 20000
zł.  Kultura  fizyczna  i  sport  -  zakup  energii  na  kąpielisku  2000  zł.  Zmniejszamy plan
wydatków  przeznaczone  na  wpłaty  za  wybudowane  wodociągi  grunty  o  1000  zł,
zmniejszenie wydatków inwestycyjnych niekwalifikowanych o kwotę 226 106 zł. Transport
i  łączność:  30000 zł  zmniejszamy na wydatkach na usługi  remontowe,  w administracji
zmniejszenie planu wydatków na wynagrodzenia i dodatkowe wynagrodzenie roczne 27500
zł.  Bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona  przeciwpożarowa  -  to  jest  to  zarządzanie
kryzysowe,  przenosimy na  wydatki  bieżące  na  straż  pożarną,  ponieważ  tam w okresie
intensywnych deszczy było i  paliwa więcej kupowane i  ekwiwalentu więcej wypłacone.
Także tą kwotę przeznaczamy. Zmniejszamy wydatki na prowizję dla sołtysów o 8000 zł, w
opiece społecznej przenieśliśmy 10 000 zł na paragraf 4173 a tu zmniejszamy. Gospodarka
komunalna - zmniejszamy na utrzymanie zieleni 3000 zł i na oświetlenie uliczne 20 000 zł.
Kultura fizyczna i  sport  -  tutaj  zmniejszamy z Orlika 30 000 zł,  bo myślę,  że już  jest
wyposażony. I zostawiono 200 000 zł, żeby pokryć te wszystkie wydatki.
Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - A ile na stadionie zostanie ?
Pani Skarbnik - 100 000 zł. I to były by wszystkie zmiany.
Pan  Przewodniczący  Rady  -  Dziękuję  pani  Skarbnik.  Czy  ktoś  z  Rady  ma  uwagi  do
przesunięć ?. Nie widzę . Proszę o uchwałę.
Pan radny Lipiec odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 r.
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Uwag  do  treści  projektu  uchwały  nie  wniesiono.  Przewodniczący  Rady  przeprowadził
głosowanie nad projektem uchwały. Za: 11, przeciwko: 1, wstrzymało się: 0. Rada podjęła
uchwałę  Nr  XLII/327/10  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  na  2010  r.  Jest  ona
załącznikiem do protokołu. 

Do punktu 15 porządku obrad sesji
Punkt ten zrealizowano łącznie z punktem 17 porządku obrad sesji.

Do punktu 16 porządku obrad sesji
Wnioski i zapytania wnieśli:
Pan Ura sołtys Węgrc Szlacheckich, - Chciałem zabrać głos w sprawie, która nie doszła do
skutku.  Obawiam się,  że jak  uchwała  dziś  nie  będzie  podjęta  to  nie  będzie.  Chciałem
zaprosić pana Wójta i radnego na zebranie, które organizujemy z radą sołecką 27.09.2010 r.
o godz. 15.00. Tam będziemy omawiać inwestycje i zgłaszać do funduszu sołeckiego. 
Pani  Kasprzycka,  sołtys  Olbierzowic,  -  Zapraszam  do mnie  na  kawę,  żeby  ktoś  się
przejechał tą moją drogą. Dziękuję bardzo. 
Pani  Kilian,  sołtys  Płaczkowic,  -  Chciałam  dowiedzieć  sie  odnośnie  wykorzystania
funduszu sołeckiego. Już kilkanaście razy byłam u pana Kiliańskiego, cały czas mówi, że no
już przywieziemy kamień i nic, a autobus przez to nie jeździ. 
Pan Suska,  sołtys  Nowej  Wsi,  -  Lampy na  Kolonię  Nowa Wieś  i  Julianów.  I  te  drogi
natychmiast sypać, a nie taczkę przywieźć.
Pani Mikus, sołtys Górek, - Zgaszałam kilka razy do pana Kiliańskiego drogę do Państwa
Czerwców. Chodzi o wąwóz. Zgłaszam po raz kolejny tę drogę, bo tam jest problem, że są
wykopki a droga jest bardzo zniszczona. A druga sprawa jest, że tu gdzie Bednarz, Cichoń
obrywa się i zapada w kilku miejscach droga. O te pobocza szczególnie chodzi. I o fundusz
sołecki - jest projekt na dach na świetlicę i są ujęte okna,  z funduszu sołeckiego też są okna
ujęte i w Planie Odnowy Miejscowości Górki też wpisane okna. W końcu z czego mamy
mieć te okna ?. To nieważne z czego te okna będą tylko chodzi o to czy nie dałoby rady
kupić  materiału  i  położyć  na  drogi,  bo  szkoda,  żeby te  pieniądze przepadły.  To  żadna
złośliwość, tylko, żeby po prostu wykorzystać te pieniądze. 
Pan Skurski, sołtys Klimontowa, - Panie Przewodniczący, szanowna Rado, panie Wójcie
rezygnuję z głosu sołtysa Klimontowa.
Pani Kilian, sołtys Płaczkowic, - Poryta jest droga od lasu w stronę Smykla do pól. Tak jest
ta góra bardzo poryta. Zgłaszałam panu Kiliańskiemu i nic do tej pory nie zostało zrobione. 
Pan Kozioł, sołtys Śniekóz, - Panie Wójcie prosimy o kamień na drogi gminne. I z funduszu
sołeckiego chcielibyśmy kupić kosiarkę. Prosimy pana o wyrażenie opinii. Dziękuję bardzo.
Pan radny Kawecki, - Z taką informacją, bo może nie wszyscy wiedzą. Mnie się wydaje, że
gmina Klimontów ma takie piękne okolice, mamy dużo lasów, szlaki i zostały przeznaczone
środki na tzw. przebudowy ścieżek, a przecież dróg nie ma. I m.in. ujęte jest województwo
świętokrzyskie . W sumie na to jest przeznaczone środki około 60 mln euro. To jest dużo i
można ten fundusz wykorzystać, a mamy tu duże pole do popisu. 
Pan  radny Mazur,  -  Chciałem powiedzieć  na  temat  opróżniania  tych  pojemników.  Nie
opróżniane są te pojemniki. 
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Do punktu 17 porządku obrad sesji
Pan Przybylski, Zastępca Wójta, - Jeżeli chodzi o sprawozdanie z okresu między sesyjnego
to był ogłoszony przetarg i rozstrzygnięty został na te 28 dróg. Wygrało konsorcjum Opatów
plus Staszów. Jedna z tych firm Opatów już wszedł na teren i jestem z ich roboty bardzo
zadowolony.  Na rewitalizację  też  ogłosiliśmy przetarg i  rozstrzygnęliśmy mimo,  że nie
mamy  podpisanej  umowy  jeszcze.  Jesteśmy  prawie  po  rozstrzygnięciu  przetargu  na
świetlice  w  Pokrzywiance,  Nowej  Wsi,  Węgrcach  i  Adamczowicach.  Mamy  wniosek
napisany na położenie nawierzchni tartanowej na stadionie. Będziemy się  starać, żeby to
zrobić w jak najkrótszym czasie. Są to wnioski bardzo drogie. To nie jest ostatni kredyt w
tej kadencji, bo 1000 000 zł brakuje nam na nauczycieli. Były podwyżki dla nauczycieli.
Dostaliśmy 4  % a  dano  podwyżki  7  % czyli  musimy dołoży 3  % musimy dołożyć  z
własnego  budżetu.  Dokładają  zadań,  ale  za  tym  nie  dają  środków.  Mówi  się  o
przedszkolach,  żeby zakładać,  ale pieniędzy nie dają  tylko z budżetu gminy trzeba dać.
Teraz  odpowiedzi  na  interpelacje.  Pan  Cukrowski  pytał  czy  można  wykorzystać  tę
ładowarkę - oczywiście, że można. Tam gdzie jest sprzęt, robią drogi asfaltowe to można
dogadać  się,  uzgodnić  z  panem  Kiliańskim.  Jeśli  robią  drogę  asfaltową  w  danej
miejscowości, jest potrzeba wykorzystania sprzętu, przyjść do Urzędu, uzgodnić z panem
Kiliańskim  i  można  wykorzystać  równiarkę.  Jeśli  chodzi  o  Płaczkowice,  Beradz  i
dowożenie dzieci - trudno wchodzić nam w temat, gdzie droga jest drogą powiatową, nie
naszą.  To jest czyjeś  podwórko. My nie możemy wyrównać,  bo to nie nasz temat. Pan
Frejlich i droga do pana Bieniaka - też należy zrobić. Pan Rębacz - myślę, że natychmiast
trzeba to zrobić. Jeśli chodzi o drogę Szymanowice - Nowa Wieś to jedyna rzecz jaką mogę
teraz zrobić to porozmawiam z projektantem, ale problem polega na tym, że wszyscy są
zajęci drogami popowodziowymi. Kamień od maja zdrożał o 70 % i podbudowa wzrasta.
Do sołtysów prośba - Państwo mówicie, że musicie wydać te pieniążki funduszu sołeckiego.
Wy nie macie tych pieniędzy. To są środki budżetowe. To czy my okna zrobimy z funduszu
sołeckiego, czy z inwestycji to nie jest ważne. 

Do punktu 18 porządku obrad sesji
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim obecnym na sali za udział w sesji, stwierdził,
że Rada zrealizowała porządek obrad, a następnie ogłosił jej zamknięcie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała: Przewodniczył:
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